
     П Р О Т О К О Л 

№ 9 
 
от  извънредно заседание на ОбС-Хайредин, проведено на 28.05.2012г. 

 
         Място на провеждане: Заседателната зала на Общинска администрация  - с. Хайредин. 
Начало: 09:40 часа. 
Край:     12:05 часа. 
 
Днес на 28.05.2012 г. / понеделник / от 09:40 часа се проведе извънредно заседание на Общински 
съвет – Хайредин.  
В работата взеха участие 13 /тринадесет /, от избрани 13 /тринадесет/ общински съветници. 
Отсъстващи: Няма 
На заседанието присъства още: Тодор Алексиев – Кмет на Община Хайредин; Атанас Атанасов 
– Кмет на кметство Манастирище; Стефан Димитров – Кмет на кметство Михайлово; Иван 
Бешировски – Кмет на кметство Рогозен; Соня Ненкова – кметски наместник на с.Ботево; 
Тихомир Трифонов – кметски наместник на с.Бързина, Ирина Цонова – гл.експерт  
„Хуманитарни дейност” в общината, Мариела Тодорова – Директор на СОУ „Васил 
Воденичарски” с.Хайредин, Галя Панчева – Директор на ОУ „Св. св. Кирил и Методий” 
с.Рогозен, Славка Цветкова – Директор на ОУ”Христо Ботев” с.Манастирище и граждани от 
с.Рогозен. 
 
 Заседанието бе открито и ръководено от г – жа Светла Петрова  - Председател на ОбС 
Хайредин, в заседателната зала на общинска администрация с. Хайредин на 28.05.2012 г. 
  Г – жа  Светла Петрова: Уважаеми господин Кмет,  Уважаеми Общински съветници,   
Уважаеми  кметове на кметства и Уважаеми граждани.Откривам днешното заседание с 
ясното съзнание, че ни предстои трудно решение относно закриването на ОУ”Христо 
Ботев” с.Манастирище и ОУ”Св.Св.Кирил и Методий” с.Рогозен на територията на 
общината.Колко по – рано бъде взето това решение, толкова по добре.Вие сами знаете, че не 
бива повече да допускаме компромис с образованието на нашите деца и това е една от 
основните причини, защото маломерните паралелки, смесените паралелки на могат да дадат 
добро образование.Трудно е, защото закриваме част от историята, но сигурна съм, че сградите 
на училищата няма да останат необитаеми и рушащи се, както се случва в повечето населени 
места. Знаете, че съвместно с Кмета на общината  всички ние успяхме с цената на тежки 
преговори, да се преборим  за това, училището в с.Хайредин да има специалности. Да бъде 
повишен интересът към него и съответно да съхраним младото поколение и да му дадем една 
добра основа за живота, който му предстои. Отново казвам, че решението, което ще вземем 
днес е трудно, сигурна съм, че всеки един от вас го е обмислил  и за това единственото, което ще 
кажа е, че сектор „просвета“ има нужда от реформа и въпреки носталгията, която вероятно 
някои от вас ще изпитат , сигурна съм, че ще гласуват разумно, защото център на 
образованието не са сградите, а учениците и ние днес трябва да им дадем възможност за по- 
добро образование в нашата община. 
 
 Председателката  на ОбС постави на гласуване 
  

Д Н Е В Е Н   Р Е Д : 
 

      1.  Изказвания, питания, становища и предложения на граждани, на основание чл.65, ал. 3   
          от  Правилника за организацията и дейността на ОбС, неговите комисии и  
          взаимодействието му с общинската администрация. 

   2. Докладни. 



       2.1. Докладна от Кмета на Община Хайредин – Тодор Алексиев Тодоров, относно:  
       Предложение за приемане на Програма за оптимизация на училищната мрежа за учебната  
       2012 / 2013 година в община Хайредин 
        

                                      ГЛАСУВАЛИ:   „ЗА” – 13 
                                              „ПРОТИВ” – НЯМА 
                                              „ВЪЗД.СЕ” – НЯМА 

                                           ДНЕВНИЯ РЕД СЕ ПРИЕМА!!!  
 
                 Г-жа Петрова – Председател на ОбС, премина към обсъждане на дневния ред. 
 
По т.1. от дневния ред : Изказвания, питания, становища и предложения на граждани, на  

  основание чл.65, ал. 3 от Правилника за организацията и дейността 
  на ОбС, неговите комисии и взаимодействието му с общинската  

                         администрация. 
 

 Председателката на ОбС Хайредин предостави думата на присъстващите граждани. 
Иван Стефанов, жител на с.Рогозен, завършил в ТУ София и през 1958г. завършил 

средното си образование в с.Хайредин , съученик с Васил Александров.Обвинява г-н 
Александров, че е довел общината до провал в предишния мандат и нека училището да бъде 
оставено в с.Рогозен, ако има такава възможност. 

Марияна Драндарска, жител на с.Рогозен и майка на дете във II клас, която се 
притеснява как ще се осъществи пътуването на децата, кой ще ги гледа, ако се разболеят, и е 
против закриването на училището в с.Рогозен. 

Мариела Тодорова – Директор на СОУ”Васил Воденичарски” с.Хайредин, взе отношение и 
поясни , че в училищата има медицински лица, които се грижат за децата и има целодневно 
обучение.  
 Владимир Цветков, жител на с.Рогозен, бивш работник към общината, който обвинява 
кмета на с.Рогозен г-н Бешировски, че има вина и че хората в селото нямат информация за 
ставащото днес.Нека г-жа Панчева да поясни какво става и защо? 
 Пламен Калеев, жител на с.Рогозен и общински съветник към ОбС Хайредин, който като 
гражданин изказа своето мнение, че е съпричастен с хората присъстващи в залата и 
докладната да бъде оттеглена за училището в с.Рогозен. 
 Петър Илиев, жител на с.Рогозен, с мнението да се отложи за по късно закриването на 
училището в с.Рогозен, тъй като не вижда в предоставените документи да се иска пари от 
общината. 
 Тодор Алексиев – Кмет на Община Хайредин, помоли хората присъстващи в залата да не 
бъдат предубедени, тъй като са внасяни докладни относно оптимизацията на училищната 
мрежа от предишните кметове, но все са отлагани във времето, но в момента е невъзможно 
за отлагане и ние сме единствената община, която не е оптимизирала училищната си мрежа. 
 Иван Бешировски – Кмет на с.Рогозен, сподели, че това не е първата среща относно 
закриването на училищата на територията на общината и че има тенденция децата в 
с.Рогозен да нараснат.За оцеляване на училището месечното му възнаграждение като кмет на 
селото ще постъпва по сметката на училището в с.Рогозен.Поради голямото текучество на 
директори се е стигнало до тази ситуация и всеки е в правото си да напътства своите деца 
къде ще учат.Дори в себе си има подписка за това училището да не бъде закрито. 
 Тодор Алексиев – Кмет на Община Хайредин, който помоли кмета г-н Бешировски да не 
преиграва.И той не е за закриване на училището , но обстоятелствата са вече стигнали до 
този момент, че тази докладна е необходима да се внесе и царската корона е много 
тежка.Лично поема ангажимент за децата и тези, които  в момента пътуват от с.Рогозен 
да учат в с.Хайредин нямат оплаквания до сега.Болката е обща, но е необходимо това да се 
направи, колкото и да съжалява за това. 



 Г-жа Галя Панчева – Директор на ОУ”Св.св.Кирил и Методий”, която каза, че вместо 
поздравителен адрес за 24 май е получила докладна за закриване на училището.В 
предоставената таблица от нея сега ясно е написано какво е в действителност в 
училището.Наградила е учителите по случай празника 24 май със средствата по §01-09.В 
нейното училище, учителите имат най-много квалификации.Слетите паралелки не 
противоречат със Закона за народната просвета, Правилника за прилагане на Закона за 
народната просвета и Наредба №7 от 29.12.2000 г. В селото се носят всякакви слухове и 
гарантира, че няма деца на 5 год.възраст, които да са записани за първи клас.В селото ще се 
съберат пари за училището. 
 Кмета на Общината попита г-жа Панчева защо нямат училищно настоятелство? 
 Думата бе предоставена на гл.експерт в общината. 
 Г-жа Ирина Цонова: Уважаеми общински съветници, уважаеми г-н Кмет на общината, 
уважаеми кметове по населени места и присъстващи в залата. Уважаеми всичко това, което 
казваме. Боли ме за това, защото не веднъж се упреквам с ум и сърце трябва да мислим. 
Имаме изисквания и отговорността е на всички Вас. Разбирам всички, а после… нека да 
почнем да размишлява ме. Има няколко причини, които налагат оптимизацията на 
училищната мрежа: демографски промени (срив); за цялата община; намаляване на 
учениците,което е видно; натиск в документите на училищата, тъй като директорите са 
второстепенно, а общината – първостепенна . В област Враца  само ние имаме слети 
паралелки. Вие сте прави. Училището може да съществува, но това ще доведе до агонизиране 
и не в полза на децата. Тук говорим за това образец 1 да не бъде заверен и за нарушаване на 
финансовата дисциплина. Бюджета на училищата се сформира: на брой ученик плюс 
преходен остатък. Има пари,които не са отчетени в по горно ниво. Защо парите отиват в по 
горе ниво за заплати. Следващо нещо перспективата - стопанин на училищна земя е 
директора или училищното настоятелство, ако го има „Колко сме колегиални, чий е 
интереса? Ние трябва да бъдем насочени към средищното училище. Това е идеята на 
национална и общинска програма за оптимизацията на училищната мрежа, има неща който 
да се направят. Не позволявайте да Ви манипулират. Кандидатстваме за два нови автобуса и 
за още три форми на целодневно обучение. Предвижда се ремонт във  столовата средищното 
училище , както и обзавеждането му искам като Ви срещна да ви гледам в очите. Грамотни 
хора сме и нека децата да са приоритет 

 Пламен Калеев – общински съветник който попита защо не е разяснено на хората преди 
сесията. 

Кмета на общината поясни, че програмата за оптимизацията е излязла на 20 април. Той 
не е против с.Рогозен. Защо няма училищно настоятелство, защо не е събрана рентата за 4 
години?Не работите добре. От къде се взимат премии за Банско?Защо не давате да работи 
учителка от ромски произход?Защо сме предубедени децата да учат в 
Хайредин?Директорката на СОУ – Хайредин до момента е доказала за малкото време работа, 
че може да се ангажира и го доказа с направените неща до момента.Имаме идея и зе 
целодневно хранене на учениците и за живеене в общежитието.Много трудни решения, човек 
трябва да откъсне от себе си в даден момент.Излизаме с несериозни оправдания.Училищата 
ще се съхранят.Поемам голям ангажимент.Нещата са много сериозни. 

Силвия Крумова – общински съветник, като директор на ОДЗ”Славейче” и филиали, 
поясни, че е тенденция 5 годишни деца да започват училище в Рогозен.Детската градина ще 
съществува.Защо директорката на училището не се поинтересува храната дали отговаря на 
изискванията. 

Председателката на ОбС Хайредин даде почивка от 11:13 часа до 11:25 часа, след като 
изказванията, мненията и въпросите приключиха. 

След почивката заседанието бе възобновено, като Кмета на общината направи 
процедурно предложение, решението за двете училища да се гласуват по отделно за всяко 
едно. 

Председателката на ОбС постави на гласуване така направеното предложение от 
Кмета на общината и ОбС гласува: 



 
                                      ГЛАСУВАЛИ:   „ЗА” – 13 

                                              „ПРОТИВ” – НЯМА 
                                              „ВЪЗД.СЕ” – НЯМА 

                                           ПРЕДЛОЖЕНИЕТО СЕ ПРИЕМА!!!  
 
 Председателката постави на гласуване по отделно и за двете училища и ОбС взе: 
 
                РЕШЕНИЕ 
             №78 
 
ОбС Хайредин с цел оптимизация на училищната мрежа съгласно Националната програма за 
оптимизация на училищната мрежа, Модул 3.1 „Оптимизация на училищна мрежа” приет с 
Решение №310/20.04.2012 г. на МС и на основание чл.21,ал.1,т.12 от ЗМСМА и чл.17,ал.1,т.3 от 
ЗМСМА във връзка с чл.10,ал.6 от ЗНП и чл.12,ал.2 от ППЗНП: 
1. Приема Програма за оптимизация на училищната мрежа за учебната 2012/2013 г. в Община 

Хайредин за учебната 2012/2013 г.; 
2. Дава съгласието си за закриване на ОУ”Христо Ботев” с.Манастирище, ул.”Червена 

армия”№24, Община Хайредин, считано от 01.09.2012 г. 
 

                                      ГЛАСУВАЛИ:   „ЗА” – 11 
                                              „ПРОТИВ” – 2 /Н.Братанов и Пламен Калеев/ 
                                              „ВЪЗД.СЕ” – НЯМА 

                                              РЕШЕНИЕТО СЕ ПРИЕМА!!!  
 

                РЕШЕНИЕ 
             №79 
ОбС Хайредин с цел оптимизация на училищната мрежа съгласно Националната програма за 
оптимизация на училищната мрежа, Модул 3.1 „Оптимизация на училищна мрежа” приет с 
Решение №310/20.04.2012 г. на МС и на основание чл.21,ал.1,т.12 от ЗМСМА и чл.17,ал.1,т.3 от 
ЗМСМА във връзка с чл.10,ал.6 от ЗНП и чл.12,ал.2 от ППЗНП: 
1. Приема Програма за оптимизация на училищната мрежа за учебната 2012/2013 г. в Община 

Хайредин за учебната 2012/2013 г.; 
2. Дава съгласието си за закриване на ОУ”Св.св.Кирил и Методий”, с.Рогозен, Община 

Хайредин, считано от 01.09.2012 г. 
 

                                      ГЛАСУВАЛИ:   „ЗА” – 10 
                                              „ПРОТИВ” – 3 /Пл.Калеев,Цв.Кръстев и Р.Стойков// 
                                              „ВЪЗД.СЕ” – НЯМА 

                                              РЕШЕНИЕТО СЕ ПРИЕМА!!!  
 
 

             РЕШЕНИЕ 
                   №80 
 
ОбС Хайредин с цел оптимизация на училищната мрежа съгласно Националната програма за 
оптимизация на училищната мрежа, Модул 3.1 „Оптимизация на училищна мрежа” приет с 
Решение №310/20.04.2012 г. на МС и на основание чл.21,ал.1,т.12 от ЗМСМА и чл.17,ал.1,т.3 от 
ЗМСМА във връзка с чл.10,ал.6 от ЗНП и чл.12,ал.2 от ППЗНП: 



1. Закупените училищни автобуси за превоз на ученици съгласно Националната Програма за 
оптимизация на училищната мрежа, Модул 3.1 „Оптимизация на училищната мрежа” ще се 
използват само за превоз на ученици за срок не по-малък от 10 години и ще бъдат обозначени 
с опознавателен надпис „Училищен автобус”. 

 
                                      ГЛАСУВАЛИ:   „ЗА” – 13 

                                              „ПРОТИВ” – НЯМА 
                                              „ВЪЗД.СЕ” – НЯМА 

                                              РЕШЕНИЕТО СЕ ПРИЕМА!!!  
 
 Пламен Калеев – общински съветник: Гласувахте закриване на общината.Имаше преди 
време референдум.Сега пак ще направим.Ще видите какво ще стане.Председателя на ОбС 
Борован ще задейства преминаването на с.Рогозен към Община Борован, тъй като  е от ГЕРП. 
 Радослав Стойков – общински съветник, изказа мнение, че не е правилно ръководено 
заседанието на ОбС, трябвало е да има дебати между общинските съветници.Правени са преди 
два проекта, относно училищната мрежа, които показват намаляване на броя на децата в 
общината.Нямаме условията.Кмета повтаря моята грешка.През 2009 г. е имало 4 деца в 
детската градина.Въпроса е и социален.Всеки знае, че след време училището в общината ще 
остане само едно, въпрос на време е.Трябва да се убедят хората защо трябва да се предприемат 
тези стъпки.Много негативи има.Нека общинския съвет да се отнесе по сериозна върху нещата. 
 Цветомир Кръстев – общински съветник: Защо общинска администрация не е убедила 
жителите на с.Рогозен, че е необходимо закриването на училището.Грешка допуснахме преди 
четири години, когато не бе закрито училището в с.Михайлово.Нека общинското ръководство 
направи някакъв вид за училището, да се работи, за да може да дадем повод да учат тук 
децата.Вина виждам и в г-жа Цонова. 
 След като нямаше други мнения след решенията на общинския съвет, Председателката на 
ОбС Хайредин закри извънредното заседание в 12:05 часа. 

 
 
ИЗГОТВИЛ :                                                                       ПРЕДСЕДАТЕЛ :   
Техн. сътрудник: ……………….                                      ОбС – Хайредин : ……………………    

                          /Ив. Бърдарска/                                                                     /Светла Петрова/ 
 

 


